
Protokół Nr 6/07 
 

z posiedzenia komisji socjalno-porządkowej i oświaty 
dnia 17 kwietnia 2007 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201 
 
 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 1000 
Zakończenie posiedzenia godz. 1200 

 
Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji ElŜbieta Kucaj , która 
powitała wszystkich obecnych na tym posiedzeniu . 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do protokołu oraz wójt , zastępca i skarbnik gminy . 
W posiedzeniu uczestniczył wiceprzewodniczący rady . 
Na podstawie listy obecności przewodnicząca komisji stwierdziła quorum przy którym 
komisja moŜe obradować i podejmować prawomocne decyzje . 
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie otrzymując 
materiały , sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za rok 2006 ,członkowie komisji 
otrzymali wcześniej . 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej :  
1.Zatwierdzenie porządku obrad  
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję , która odbędzie się 27 kwietnia 2007 r.  
4.Ocena realizacji budŜetu gminy za rok 2006  
   Opinia komisji  
5.Ocena funkcjonowania bibliotek ,świetlic wiejskich , placówek upowszechniania kultury  
   oraz kultury fizycznej 
   Stanowisko komisji na sesję  
6.Sprawy róŜne  
7.Zamknięcie posiedzenia komisji  
Ad.1 
Jak wyŜej .  
Ad.2 
Protokół Nr 5/07 z poprzedniego posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie bez 
odczytywania po wcześniejszym oświadczeniu przewodniczącej komisji , iŜ protokół 
przeczytała i w całości odzwierciedla  jego przebieg .  
Ad.3 
Przewodnicząca komisji odczytała projekty uchwał przygotowane pod obrady sesji , komisja 
projekty przeanalizowała , wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień wójta oraz skarbnika i wydała 
opinie jak niŜej : 
- projekt uchwały Nr VII/33/07 w sprawie wyboru delegatów do Stowarzyszenia Gmin  
  Polskich Euroregionu Pomerania – komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie , 
- projekt uchwały Nr VII/34/07 w sprawie określenia zasad i trybu umarzania wierzytelności 
Gminy Stargard Szczeciński i jej jednostek organizacyjnych z tytułu naleŜności pienięŜnych , 
do których nie stosuje się przepisów ustawy –Ordynacja podatkowa oraz udzielania ulg w 
spłacaniu tych naleŜności , a takŜe wskazania organów do tego uprawnionych – komisja 
projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie . 
Wiceprzewodniczący rady przypomniał ,iŜ miał być przygotowany projekt uchwały w 
sprawie likwidacji pomnika przyrody - drzewo . 
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Zastępca wójta wyjaśnił ,Ŝe jest pismo i to raczej na następną sesję . 
 
Ad.4 
Przewodnicząca komisji zaproponowała , aby w formie dyskusji dokonać analizy wykonania 
budŜetu gminy za 2006 rok , poprzez zadawanie pytań lub zgłaszanie uwag korzystając z 
obecności  wójtów i skarbnika gminy . 
Członkowie komisji w trakcie dyskusji zadawali pytania i otrzymywali wyjaśnienia i tak np. 
radny Kochaniec zapytał się o wykonanie dochodów w podatku od środków transportowych , 
gdzie wykonanie planu wyniosło 93.11 % i tutaj skarbnik gminy wyjaśniła ,Ŝe  raczej nie da  
się tak  zaplanować, aby trafić, ale w tym przypadku są zaległości od osób fizycznych , 
kolejno przewodnicząca komisji zapytała się o wykonanie  wydatków planowanych na drogi 
publiczne gminne , gdzie załoŜono 465 755.00 zł , a wykonano 399 725,13 zł  - skarbnik 
gminy wyjaśniając poinformował ,Ŝe są to głównie wydatki na usługi remontowe dróg  ,iŜ 
pozostały środki z zimowego utrzymania dróg , środki rad sołeckich , nie wykonano jednej 
drogi pozostały środki równieŜ na wydatkach związanych z pracami geodezyjnymi , ponadto 
skarbnik gminy równieŜ odpowiedziała na pytanie radnej Kornet dotyczące nie  wykonania 
planu wydatków w ochronie zabytków , iŜ nie wykonano opracowania ewidencji zabytków 
gminy i planu ochrony zabytków  na wypadek konfliktu zbrojnego i sytuacji kryzysowych . 
Prace te zostały zapisane do wykonania w budŜecie 2007 . 
Po rozpatrzeniu sprawozdania przewodnicząca komisji podała do protokołu przyjętą opinię , 
jak niŜej :  
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po rozpatrzeniu sprawozdania pozytywnie 
zaopiniowała wykonanie budŜetu gminy za 2006 rok . 
Ad.5 
Przewodnicząca komisji omówiła informację na temat działalności placówek kultury 
funkcjonujących obecnie na terenie gminy ,a więc biblioteki , zespoły folklorystyczne , koła 
gospodyń wiejskich , świetlice środowiskowe  , funkcjonowanie świetlic wiejskich i 
informację z działalności sportu . 
Wójt Gminy poinformował ,iŜ jest potrzeba utworzenia biblioteki  posiadającej status prawny,   
aby pozyskiwać środki z ministerstwa i powinna to być biblioteka w Klępinie . 
Kolejno wójt odpowiedział na pytanie radnego Klima dotyczące  wynajęcia świetlicy i tutaj,  
aby wynająć świetlicę naleŜy złoŜyć podanie pozytywnie zaopiniowane przez sołtysa.  
Wobec braku uwag i pytań przewodnicząca podała przyjęte stanowisko komisji do w/w 
tematów  , a mianowicie : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty pozytywnie zaopiniowała działalność placówek 
kulturalnych   funkcjonuj ących na terenie gminy jak równieŜ pozytywnie odniosła się do  
działalność sportu. 
Ad.6  
Przewodnicząca komisji w związku z tym, iŜ radni otrzymali wraz zawiadomieniem o 
terminie posiedzenia komisji wniosek Prezesa Stowarzyszenia Sołtysów Gminy ElŜbiety 
Sobolewskiej i złoŜony  na sesji w dniu 23.03.07 r. Przewodniczącemu Rady Gminy w trybie 
art. 31 lit. a Statutu Gminy projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet 
przysługujących przewodniczącym organów wykonawczych jednostki pomocniczej gminy tj. 
sołtysom  - poprosiła o dyskusję nad tymi sprawami . 
Pierwszy głos zabrał radny Klim , który m.in. powiedział ,Ŝe jego propozycja podwyŜki diety 
to podniesienie diety kwartalnej o 50 zł i to od nowego budŜetu ,  bo nie mamy na to 
zaplanowanych środków . 
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Wójt Gminy – poinformował ,Ŝe do projektu uchwały jest opinia prawna i tutaj zapoznał 
radnych z tą opinią z której wynikało m.in. ,Ŝe rada gminy nie moŜe uchwalić ekwiwalentu za 
abonament telefoniczny czy wynagrodzenie za pełnienie funkcji sołtysa  i dlatego jest  
propozycja projektu uchwały wójta , aby podnieść obowiązującą dietę kwartalną  jeszcze raz 
tyle . 
Przewodnicząca komisji odnosząc się do tego tematu powiedziała ,Ŝe propozycja podniesienia 
diety kwartalnej sołtysa jeszcze raz tyle, jest rozwiązaniem najlepszym .  
Kolejno wójt odniósł się do propozycji zawartych we wniosku sołtysów: 
- wprowadzenie ekwiwalentu miesięcznego za abonament telefoniczny ; nie ma podstaw  
  prawnych , 
- podwyŜszenie diety kwartalnej dla sołtysów – proponowane rozwiązanie jak wyŜej , 
- wprowadzenie ubezpieczenia NW- i tutaj wójt przedstawił propozycje ubezpieczenia w   
  PZU,  
Radny Klim – powiedział ,Ŝe jest przeciwny aby urząd ubezpieczał – uwaŜa , Ŝe kaŜdy 
powinien ubezpieczyć się indywidualnie .   
Przewodnicząca zaproponowała ,aby na spotkanie sołtysów , Stowarzyszenie Sołtysów 
zaprosiło przedstawicieli firm ubezpieczających , którzy przedstawią swoje propozycje .  
Odnośnie obecności sołtysów w obradach komisji w sprawach danego sołectwa , tutaj nie ma 
Ŝadnych wątpliwości ,a zaznacza się  pełną współpraca na linii  radny-sołtys i odwrotnie .  
Skarbnik Gminy – powiedział ,Ŝe został złoŜony wniosek sołtysów , czy projekt uchwały , ale 
wnioskodawcy  nie wskazują źródeł  sfinansowania tych zadań , a i wójt składając propozycje 
podniesienia diety powinien zaproponować źródło sfinansowania . 
Komisja po zakończeniu dyskusji nad sprawami wymienionymi wyŜej  wypracowała 
jednogłośnie  następujące stanowisko : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty  proponuje nie przyjmować projektu uchwały  
złoŜonego Przewodniczącemu Rady Gminy  w trybie art. 31 lit. a- Statutu Gminy przez 
grupę radnych  (  opiniuje  negatywnie projekt uchwały)  , a wnioskuje o  opracowanie 
projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania  diet dla 
przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy-   w 
wysokości  podwójnej diety radnego ( czyli 20 %  kwoty bazowej  wynikającej z uchwały 
w sprawie diet dla radnych )  . 
Ad.6 
Wójt Gminy w formie informacji powiadomił komisję o następujących sprawach : 
- wskazanie placu zabaw w m. Rogowo , poniewaŜ mieszkańcy w tej miejscowości podzielili 
się na dwie grupy i są wskazywane dwa miejsca i tutaj wójt chciałby znać opinię komisji, 
chodź o sprawie zadecydują sami mieszkańcy na zebraniu wiejskim  . 
Radna Kornet – odnosząc się do tego tematu powiedziała , iŜ moŜna wskazać całkiem nowe 
miejsce na plac zabaw i wyjaśniła gdzie to miejsce znajduje się . 
Komisja zdecydowała ,Ŝe po zakończeniu posiedzenia uda się do Rogowa i wtedy będzie 
miała lepsze rozeznanie , aby  zająć w sprawie stanowisko  .       
- kolejna sprawa dotyczyła m. Klępina i problemu młodego małŜeństwa , które chcąc się 
budować na swojej działce , a nie wiedzieli , Ŝe nie mają dostępu do drogi. RozwaŜane były  
róŜne rozwiązania i jedno to sprzedaŜ  w drodze bezprzetargowej przylegającą działkę 
gminną i wtedy będą mieć dostęp do drogi publicznej  , naleŜy  ja wycenić i zgodnie z 
uchwałą moŜna sprzedać. Mogą być zastrzeŜenia co do formy sprzedaŜy  i   mogą być inni 
chętni .  
Radny Klim jako mieszkaniec Klępina potwierdził obawę  ,Ŝe mogą być zastrzeŜenia co do 
formy sprzedaŜy , ale jego stanowisko- to naleŜy sprzedać w drodze bezprzetargowej  dla tych 
młodych ludzi , bo są mieszkańcami tej miejscowości . 
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Pozostali członkowie komisji równieŜ poprali stanowisko radnego Klima. 
Radny Klim zgłosił następujące sprawy dotyczącego jego miejscowości :  
- skarga Pana Kozłowskiego na to , iŜ zasypywany jest klin- trójkąt na drodze  polnej , 
- druga sprawa dotyczyła tego , iŜ  p. Kozłowski uŜytkuje grunty gminne , gdzie jest  stara 
piaskownica i  tam jest  studnia bita , a p.Kozłowski przechowuje obornik , kto był 
wykonawcą tej studnie , bo   mieszkańcy to raczej  nie . 
Wójt Gminy –odnosząc się do tych spraw wyjaśnił  ,Ŝe gmina dokonała zamiany działek w 
związku z drogą ,  a odnośnie studni sprawę naleŜy wyjaśnić i jeŜeli będzie taka potrzeba, to 
wydamy decyzję środowiskową . 
Przewodnicząca komisji poruszyła dwie sprawy , jedna dotyczyła  moŜliwości wystąpienia 
zagroŜenia wykupu terenu boiska w Skalinie przez p. Paszyńskiego , a  druga sprawa 
dotyczyła hałasu jaki powstaje po przejechaniu przez wioskę   duŜej ilość TIR-ów  .  
Wójt Gminy- odnosząc się do sprawy wykupu terenu na którym jest boisko powiedział ,Ŝe  
nie wykupią  , bo gmina nad tym czuwa .  
Ad.8 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji ElŜbieta Kucaj 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenia . 
 
 
Protokołowała :                                                                           Przewodnicząca Komisji  
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